
                                       P  R  O  T  O  K  Ó  Ł  nr  XIII/15 
z posiedzenia sesji Rady Miejskiej w Barczewie, która odbyła się w dniu 7.07.2015r 
 
 
Miejsce obrad   -   sala w Centrum Kultury i Promocji Gminy w Barczewie; 
 
Godzina rozpoczęcia obrad   -  11.00 
 
W obradach XIII/15  uczestniczyło 15 radnych – zgodnie z załączoną listą 
obecności. 
 
Do punktu 1. 
Otwarcia obrad dokonał Pan Andrzej Maciejewski – Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Do punktu 2. 
Pan Andrzej Maciejewski  stwierdził  prawomocność obrad dzisiejszej sesji. 
 
Do punktu 3. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-wnioskuję o wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji dwóch projektów 
uchwał: 
1.w sprawie  przeprowadzenia na terenie Miasta Barczewa konsultacji społecznych 
w sprawie Budżetu Obywatelskiego  jako części budżetu Gminy Barczewo na rok 
2016; 
2.w sprawie określenia zasad  i trybu przeprowadzenia konsultacji społecznych z 
mieszkańcami Gminy Barczewo. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  przyjęła  wniosek  Burmistrza dotyczący 
projektu  pierwszej uchwały. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  przyjęła wniosek Burmistrza dotyczący 
projektu  drugiej uchwały. 
 
Pan Andrzej Maciejewski – uchwały te omówione zostaną przed punktem „ sprawy 
różne i wolne wnioski”. 
 
Pan Rafał Surmański: 
-do punktu 11 porządku obrad: prośba aby szkoły i przedszkola przedstawić na 
następnej sesji. 
 
Propozycja pana Surmańskiego została przyjęta przez Radę. 
 
Porządek obrad po zmianach: 
 
4.Przyjęcie protokółu z obrad poprzedniej  sesji; 
5.Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z działalności między sesjami Rady; 
6.Sprawozdanie z prac Komisji Rady Miejskiej w Barczewie; 



7.Interpelacje i zapytania radnych; 
8.Zapytania Sołtysów i  Przewodniczących Rad Osiedlowych; 
9.Odpowiedzi; 
10.Prezentacja inicjująca projekt planu gospodarki nisko-emisyjnej dla Gminy 
Barczewo; 
11.Informacja o pozyskanych funduszach zewnętrznych w I połowie 2015r oraz  
przedstawienie perspektyw i planowanych pracach mających na celu pozyskanie 
środków zewnętrznych w II  półroczu 2015r; 
12.Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości  ekwiwalentu pieniężnego dla 
członków  ochotniczej straży pożarnej uczestniczących  w działaniach ratowniczych 
lub szkoleniach pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub 
gminę; 
13.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, położonej we 
wsi Nikielkowo; 
14.Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej, położonej we 
wsi Wójtowo; 
15.Projekt uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w domu 
pomocy społecznej, zakładzie karnym i zakładzie opieki zdrowotnej; 
16.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Barczewo na lata 2015-2024; 
17.Zmiana budżetu na 2015r; 
18.Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Miasta Barczewa 
konsultacji społecznych w sprawie Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu 
Gminy Barczewo na rok 2016; 
19.Projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu przeprowadzania konsultacji 
społecznych z mieszkańcami Gminy Barczewo; 
20.Sprawy różne i wolne wnioski; 
21.Zakończenie obrad XIII/15 sesji Rady Miejskiej w Barczewie. 
 
Porządek obrad  (po zmianach) przyjęty został jednogłośnie. 
 
Do punktu 4. 
Protokół z obrad poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Barczewie przyjęty został   
j e d n o g ł o ś n i e. 
 
Do punktu 5. 
Sprawozdanie Burmistrza Barczewa z prac między sesjami Rady Miejskiej w 
Barczewie: 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
 
-cieszy fakt uzyskania  z egzaminów przez nasze Gimnazjum staninu 4; 
-usunięto awarię oświetlenia na Osiedlu Słonecznym; 
-zakończono prace związane z wymianą uszkodzonych krawężników na Starym 
Mieście; 
-trwają remonty na drogach w Zalesiu, Grottgera, ulicy w Wójtowie; 
-trwa I etap budowy oświetlenia w Wójtowie; 
-trudnym tematem jest projekt  kanalizacji w Nikielkowie. Wczoraj rozmawialiśmy o 



tym na Zebraniu Wiejskim w Nikielkowie. Spotkanie  było bardzo owocne; 
-prośba o wyrozumiałość w temacie budowy śmietników na Starym Mieście. Musi tu 
być niestety opracowany projekt, trzeba również uzyskać pozwolenie na budowę. 
Budowane obiekty muszą odpowiadać architekturze Starego Miasta. 
-za 150 tysięcy robimy ulicę w Wójtowie; 
-przy pomocy pracowników interwencyjnych czyściliśmy rzekę; 
-nastąpiło otwarcie Pracowni im. Barbary Hulanickiej. Podziękowanie dla 
organizatorów i Pani Haliny Bronka; 
-Urząd w Barczewie jako jedyny  z naszego województwa tytuł „Przyjazny Urząd”. 
Wręczenie certyfikatu odbyło się w Jabłonnej k/Warszawy.  Certyfikat wydawany 
jest na 1 rok. 
-uczestniczyłem w spotkaniu organizowanym w zakresie zagrożeń terrorystycznych 
-Szkoła Podstawowa w Barczewie otrzymała wyróżnienie Wiarygodnej Szkoły; 
-odbyły się Dni Barczewa, które były  bardzo dobrze zorganizowane; 
-razem z Panią Hanną Chyżyńską odbyliśmy spotkanie z Panem Malinowskim 
podmiotem prowadzącym Zespół w Ramsowie. Spotkanie to odbyło się w związku 
z zasłyszanymi wiadomościami, że w Ramsowie w szkole jest zła opieka nad 
dziećmi. Okazało się to nieprawdą; 
-od października rusza ZGOK; 
-brałem udział w Dniach Pola we Wrócikowie. Było to bardzo udane 
przedsięwzięcie; 
-odbyły się dwa konkursy , na stanowiska: 
a)leśnika 
b)pracownika do pozyskiwania środków zewnętrznych; 
na leśnika wybrana została kandydatura Pana Andrzeja Fronczaka 
na stanowisko pracownika do pozyskiwania środków zewnętrznych wybrana 
została kandydatura Pani Anety Janikowskiej-Kiśluk 
-na ogłoszony konkurs na pracownika sekretariatu wpłynęło  30 ofert. Dokonaliśmy 
wstępnego przesłuchania (testy). Około 10 osób poddanych zostanie rozmowie. 
-od 1 lipca ruszyło kąpielisko w Zalesiu. Mamy do 31  sierpnia  zatrudnionych 2 
ratowników; 
-5 lipca odbyła się impreza „Barczewo Biega”. Impreza była bardzo udana. 
Ukończyło ją 145 osób. 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-w związku z tym, że było bardzo dużo uwag dotyczących stanu dróg powiatowych 
wysłaliśmy pismo do Starostwa Powiatowego. W konsekwencji tego pisma przybył 
na dzisiejsze obrady Dyrektor Powiatowej Służby Drogowej Pan Artur Bal i 
prosiłbym o udzielenie Panu Dyrektorowi głosu. 
 
Pan Artur Bal: 
-znamy stan tych dróg. Znamy bolączki i staramy się je rozwiązywać na bieżąco. 
Większe remonty będą jednak trwały dłużej. Zmienia się oblicze PSD. Nie do 
pomyślenia jest aby PSD nie miało sprzętu do podstawowego utrzymania dróg. 
W chwili obecnej sprzęt spływa. W tej chwili trwa na Państwa Gminie testowanie 
trzech skraplarek. Będzie to trwało do końca tego tygodnia. Zaczęliśmy od zakupu 
sprzętu. Chcemy wykorzystać istniejący  budynek  odcinka drogowego w Barczewie 
przy ulicy Kościuszki. Zakupiliśmy również 2 kosiarki. Przyjęliśmy pewne parametry, 



które muszą być spełnione na naszych drogach. Oczywiście korzystać będziemy 
również z firm zewnętrznych. Mamy zakupiony karczownik do usuwania karp po 
wycinanych uprzednio drzewach. Obecnie jak usuwane  są drzewa to jest wymóg 
usunięcia karp. Jeżeli chodzi o przyszłe inwestycje to opracowany został na 
początku roku harmonogram, który przesłany został do oglądu gminom z prośbą o 
naniesienie swoich uwag. Jest to dla nas bardzo ważne. Czekamy na odpowiedź. 
 
Pani Balbina Buras: 
-co z drogami, które znalazły się na końcu listy, jak np.: Lamkowo-Kronowo. 
Chodzi o remonty cząstkowe. 
 
Pan Bal: 
-podane były orientacyjne daty, niestety zewnętrzny wykonawca się nie wywiązał. 
Terminu konkretnego nie podam, ale powinno być to wykonane w miesiącach  
lipiec – sierpień 2015r; 
 
Pani Buras: 
-a co z zakrzaczeniami? 
 
Pan Bal: 
-teraz te zakrzaczenia będą usuwane aż do dna rowu. To będzie skuteczniejsze; 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-cenię pana chęci ale  naprawdę ludzie są już bardzo zdenerwowani stanem dróg 
powiatowych. Technologia używania skraplarki nic nie daje. To należy 
unowocześnić. 
 
Pan Bal: 
-wykorzystywanie skraplarki wcale nie jest takie słabe.Należy to wykonać  w 
odpowiedni sposób. Dróg powiatowych mamy ponad 880 km. Na nich musimy 
wykonywać te remonty. 
 
Pan Matłoka: 
-po przeglądzie okazało się, że  drogi na terenie naszej gminy są w bardzo złym 
stanie, najgorszym w całym powiecie; 
 
Pan Bal: 
-w całym obwodzie 4 drogi są w bardzo złym stanie. To są  4 Gminy. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-miesiąc temu wzdłuż drogi powiatowej przebiegającej przez Nikielkowo usunięto 
zakrzaczenia i gałęzie te pozostały do chwili obecnej. Czy one będą usunięte? 
 
Pan Bal: 
-będą usunięte ale po kolei. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-jest odpowiedź, że droga  1483 – do „16” będzie realizowana w ZIT-ach. Czy to 



jest zaplanowane? 
 
Pan Artur Bal: 
-jeśli chodzi o ZIT-y to nie. Skupiłem się na drogach podstawowych ; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-droga 1473 – pobocza są zarośnięte. Prosiłem aby je oczyścić i podnieść. Proszę 
zwrócić na to uwagę bo jak kierowca nie ma wyboru to ucieka na pobocze, które 
niestety jest w fatalnym stanie; 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-rozumiem, że Pan zastał taki stan ale te drogi na dzień dzisiejszy wymagają  
nakładek asfaltowych; 
-Łęgajny są tak położone, że powiatowa ulica Olsztyńska ustawicznie zalewana jest 
opadami. Przy przystanku autobusowym są dwie studzienki, które zostały 
oczyszczone ale woda  stoi wysoko i w momencie  opadów  tworzy się zalewisko  
i ludzie są  oblewani. Złożę w tej sprawie pismo ale chciałbym abyśmy się spotkali 
razem z Panem Burmistrzem przy tej ulicy  i aby popatrzeć jak to rozwiązać ten 
problem; 
-droga Łęgajny-Barczewko  -  odnoga  do Łęgajn. Czy ona będzie robiona , tam już 
nie ma asfaltu; 
-prośba aby w Łęgajnach na skrzyżowaniu przy wjeździe na”16” wprowadzić 
światła. Tam jest bardzo niebezpiecznie; 
 
Pan Dyrektor Bal: 
-bez decyzji GDDKiA światła tam nie będą wprowadzone; 
-studzienki – odpowiadaliśmy, że w tegorocznym budżecie to nie będzie możliwe 
do zrealizowania. Jest to inwestycja. Jeszcze raz proszę o przejrzenie przesłanych 
harmonogramów. 
-droga Barczewko-Łęgajny  będzie wykonywana. Później będziemy chodzili 
odnogami dróg lokalnych. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-u nas jest 111km dróg powiatowych. Od powiatu otrzymujemy 64 tysiące zł  
rocznie na utrzymanie tych dróg. Jest to bardzo mała kwota. Ja wnosiłem uwagi do 
Starostwa. Gmina Barczewo partycypowała w  inwestycjach na drogach: Nikielkowo 
i Mpokiny. W ZIT-ach nie będziemy partycypowali. Mamy do wykonania drogę 
Nikielkowo-Wójtowo i most w Nikielkowie. Ważna jest polityka. Nam potrzebne są 
drogi. Nie pozyskamy przedsiębiorców jak nie będziemy mieli dobrych dróg. Myślę, 
że poziom współpracy bardzo się zmienił i proszę zwróćcie uwagę na Gminę 
Barczewo. 
 
Pani Balbina Buras: 
-w Radostach asfalt kończy się przed wsią; 
 
Pan Bal: 
-droga nie miała nigdy asfaltu  i w tym roku tez nie jest to ujęte. Trzeba monitować. 
 



Pan Andrzej Maciejewski: 
-proszę złożyć wniosek za pośrednictwem Urzędu na przyszły rok do budżetu 
Starostwa; 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-grys z uzupełnianych dziur w drogach  wpada za chwilę na przejeżdżające  
samochody. Będzie więcej szkód. 
 
Pan Dyrektor Bal: 
-przy wykonywanych pracach jest ograniczenie prędkości w momencie ich 
prowadzenia. Należy zachować w tym czasie szczególna ostrożność. 
 
Pani Anna Wojszel: 
-codziennie jeżdżę drogą powiatową przez Ramsowo do „16”. Łatanie tej drogi trwa 
już 3 tygodnie i jeszcze nie zostało zakończone. Czy ktoś nadzoruje pracę tych 
pracowników? 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-na drodze Kiersztanowo-Wipsowo jest  0,5 k m odcinek, który jest w fatalnym 
stanie . Należy to wyremontować. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-drogi  na naszym terenie są w najgorszym stanie. Czy my tych skraplarek nie 
możemy przetrzymać na gminie Barczewo jeszcze przez okres 2 tygodni? 
 
Pan Bal: 
-niestety muszą wrócić do obwodu aby dokończyć prace; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-w Jedzbarku jest bardzo niebezpieczne skrzyżowanie. Czy to będzie  zrobione w 
tym roku? 
 
Pan Dyrektor Bal: 
-należy to umieścić w budżecie na przyszły rok i aby to zrobić w pakiecie 
wszystkich potrzeb na przyszły rok; 
 
Do punktu 6. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-w okresie sprawozdawczym Komisja Regulaminowa spotkała się 6-krotnie; 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-Komisja Finansów publicznych  pracowała na 6 posiedzeniach plus na  wspólnym 
posiedzeniu z Komisją Regulaminową; 
 
Pan Kazimierz Kozon odczytał sprawozdanie: 
-24.04 2015r uczestniczyłem w spotkaniu w sprawie  zgłaszania uwag do Studium. 
Nie mam odpowiedzi czy uwzględnione zostały  moje uwagi; 



-komisja odbyła  wyjazd do Leszna w sprawie przesunięcia słupa oraz do Kierzlin 
w sprawie  usunięcia azbestu; 
-2 lipca odbyło się posiedzenie Komisji w sprawie  opłat za posiadanie psów; 
 
Pan Rafał Surmański: 
-Komisja Oświaty na swoich posiedzeniach omawiała tematy: 
1.powstania szkół ponadgimnazjalnych; 
2.zajęcia pływania dla dzieci 
3.remont dachu w szkole w Łęgajnach 
4.remonty w Szkole Podstawowej w Barczewie 
5.pozyskiwanie funduszy zewnętrznych na remonty obiektów szkolnych. 
6.wyniki egzaminów uczniowskich w barczewskich szkołach. 
 
Pan Bogdan Caruk: 
-Komisja do Spraw Gospodarczych i Mieszkaniowych wyjechała na wizję lokalną do 
szkoły w Łęgajnach 
-odbyliśmy wyjazd do Leszna w sprawie pisma, które wpłynęło do Rady od Pana 
Orzoł. Komisja dokonała wizji gruntów i nieruchomości. Komisja zaproponowała 
przekazanie pisma wydziałowi GNR w Urzędzie Miejskim. Z dokumentów wynika, 
że Pan Orzoł  otrzymał odpowiedź. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
Komisja spotykała się  siedmiokrotnie i omawiała tematy: 
-zmiana Statutu CkiPG; 
-przeniesienie promocji do Urzędu Miejskiego w Barczewie; 
-omawiane były organizowane imprezy 
-organizacja Dni Barczewa 
-proponujemy  odwiedzenie 6 miast studyjnych aby porównać jak tam pracują 
Domy Kultury. 
 
Pani Dorota Kaczorowska: 
-Komisja rozpatrywała  sprawę, którą do Rady skierował Pan Orzoł. Komisja 
Rewizyjna nie dopatrzyła się nieprawidłowości ze strony Urzędu Miejskiego w 
zakresie  sprzedaży nieruchomości P.Orzoł; 
 
-Komisja rozpatrywała temat pozyskiwania funduszy zewnętrznych. Nie stoi to na 
najwyższym poziomie. Jeżeli chodzi o MOPS to Komisja stwierdza, że Ośrodek 
pochwalić się może dużym pozyskiwaniem. Szkoły również starają. się pozyskiwać 
środki. Szkoła Podstawowa w Barczewie wypada jednak w tej kwestii słabo. 
Zakład Budynków Komunalnych pozyskuje środki z Urzędu Pracy na zatrudnienie 
pracowników, natomiast na inne cele bardzo słabo. Bardzo słabo wypada Centrum 
Kultury i Promocji Gminy. Urząd Miejski w Barczewie wypada w tej kwestii również 
bardzo słabo. 
Należy z tego wyciągnąć wnioski i do roboty. 
 
Pani Janina Orzoł: 
-wspólnie z mężem byliśmy bardzo ucieszeni, że Gmina zainteresowała się naszym 
problemem ale Komisje nie rozwiązały naszego zmartwienia. Gmina nas nie 



powiadomiła o sprzedaży gruntu. My na swój budynek nie mamy nic, nie możemy 
założyć  nawet księgi wieczystej. Sąsiadka chce nam zabrać cały ogródek. Gmina 
zapewniła ją, że ma 70% i może z nami robić co chce. Burmistrz sprzedał grunt 
nielegalnie. My byliśmy poprzednio prawnymi właścicielami gruntu. Sąsiadka kupiła 
kota w worku i może robić z nami co chce. 
 
Pani Paulina Zalewska-Wójcik: 
-temat ten omawiany był szczegółowo na Komisji Rewizyjnej. Rozwiązanie jest 
prostsze niż się może wydawać. Nieprawdą jest również to, że właściciele 
nieruchomości nie wiedzieli o tym co się dzieje. 5 czerwca 2008r P.Orzoł 
poinformowani zostali o sprzedaży lokalu nr 2 w Lesznie. To nie była sprzedaż  
gminna tylko w obrocie cywilno-prawnym. 10 czerwca adresaci odebrali swoje 
zawiadomienia. Zwrotki mamy w dokumentach. Burmistrz o takiej sprzedaży  
informował, informacja była również dostępna na BIP-ie  i na tablicach 
ogłoszeniowych w Lesznie i w Urzędzie w Barczewie. Nieprawdą jest również i to, 
że Gmina nie  mogła zbyć nieruchomości w takim procencie. Gmina dysponowała 
udziałem 73/100 i taki udział wystawiła do sprzedaży. W 2006r wpłynął wniosek 
najemcy  nieruchomości. Przeszkód prawnych  do sprzedaży nie było. 
Istnieje możliwość rozwiązania tego problemu na dwa sposoby: 
1.Ugoda pomiędzy stronami przed notariuszem. Będą wówczas prowadzone dwie 
księgi lokalowe i to jest chyba  najbardziej optymalne rozwiązanie. 
2.Dochodzenie swoich roszczeń przed Sądem. 
 
Pan Orzoł: 
-dostałem pozwolenie na rozbudowę budynku. Zapewniono mnie, że po 
rozbudowie otrzymam powiększenie gruntu. Nie powiadomiono mnie o sprzedaży. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-procedura powiadamiania jest  taka i to w Pana interesie leżało czytanie ogłoszeń. 
Gmina miała prawo dokonać sprzedaży. Radni nie mają uprawnień wywierania 
presji na Gminę a z posiadanych dokumentów nie wynika, że Gmina  popełniła 
nieprawidłowości. 
 
Pan Orzoł: 
-wydając pozwolenie  na budowę wiedział pan (do burmistrza), że ta rozbudowa 
tam się nie zmieści; 
 
Burmistrz Barczewa: 
-gdybyście Państwo  wcześniej wybudowali ten lokal to by było inaczej. Dopełniłem 
wszystkich procedur. Ja jestem od tego aby pilnować litery prawa. 
 
Pani Zalewska: 
-tu nikt nie popełnił błędu. Pismo Państwo Orzoł otrzymali. Obie  strony muszą się  
szanować. 
 
Do punktu 7. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 



Pan  Andrzej Maciejewski: 
-na poprzedniej sesji wpłynęły interpelacje Pana Kazimierza Kozona. 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-odpowiedź w sprawie opieki nad dziećmi jest zadowalająca; 
 
-odpowiedź w sprawie kosztów związanych z utrzymaniem Straży Miejskiej jest 
lakoniczna i wnioskuję o uzupełnienie o zużyte paliwo i części samochodowe; 
 
-odpowiedź na trzecia interpelację otrzymałem od Spółki ZWIK; 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-sprawy dotyczące inwestycji wymagają konsultacji wielu stron. ZWIK wziął na  
siebie wykonanie dokumentacji. 
3 lipca byliśmy z zapytaniem w Agencji Nieruchomości Rolnych czy chcieli by 
sfinansować tak długi odcinek. Prezes stwierdził, że raczej nie. Projektant zajmuje 
się opracowywaniem dokumentacji jak również sporządzeniem kosztorysów, które 
ZWIK złoży w Agencji Nieruchomości Rolnych. Jutro  jeszcze mamy raz objazd w 
tej sprawie. 
 
Pan Krzysztof Ludwiniak: 
-składam za pośrednictwem  Pana Przewodniczącego interpelację w sprawie  
poprawy stanu dróg powiatowych na naszym  terenie. 
 
Pan Bogusław Matłoka: 
-na jakim etapie są prace związane z rozwiązaniem problemu gospodarki ściekowej 
na terenie wsi Maruny; 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-dziś otrzymałem też takie zapytanie od projektanta. W dniu dzisiejszym Pan 
Kasprzak rozmawiał z właścicielem gruntów w sprawie przejścia przez jego teren. 
Sądzę, że  jutro  na objeździe  spróbujemy  to prostować. 
 
Pan Adam Dowgiałło : 
-czy udało się interweniować w GDDKiA w sprawie oświetlenia tuneli (Wrócikowo 
i Barczewski Dwór); 
-otrzymałem  interwencję , że Biedronka w Dni Barczewa była otwarta do godziny 
23. Czy Biedronka występowała o zgodę na przedłużenie sprzedaży? Czy Gmina 
może w tej sprawie interweniować? 
-czy Rada może interweniować aby w Barczewie powstał sklep nocny? 
-czy w czasie Dni Barczewa można rozszerzyć teren wokół  stawu gdzie  można 
spożywać  alkohol? 
 
Pani Krystyna Mańkowska: 
-kiedy staną wiaty na przystankach w Kaplitynach? 
 
Pani Anna Wojszel: 
-kiedy będą budowane chodniki w Wipsowie? 



-co z odwodnieniem  przepustów w Wipsowie? 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-czy zostaną pobudowane progi zwalniające  przy wjeździe z gospodarczej „16” na 
ulicę Wiśniową? 
-czy przy ośrodku zdrowia stanie tablica informacyjna? 
 
Pani Halina Bronka: 
-przy elektrowni w Barczewie obsypuje się  mur. Jest to niebezpieczne; 
-czy  realizowany będzie pomysł zainstalowania oświetlenia solarnego? 
-Uniwersytet III Wieku – istnieje możliwość przystąpienia do programu  e-Mocni. 
Jest to  ciekawe zadanie. Czy z terenu gminy jest osoba odpowiedzialna za 
przystąpienie do tego programu? 
-dziękuję Panu Burmistrzowi, urzędnikom, Stowarzyszeniom, Centrum Kultury za 
pomoc,  za zgodną współpracę i możliwość bezpłatnego korzystania z 
pomieszczeń kościoła ewangelickiego i pomieszczeń Centrum Kultury. 
 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-solary – dobrym terenem do sprawdzenia byłyby Łęgajny – na jesieni; 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-czy realne jest oświetlenie przystanku w Kluczniku? 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-31 lipca 2015r jest terminem ustalającym warunki między stronami (ALDESA); 
 
Do punktu 8. 
Pani Alicja Kowalik – Rada Sołecka Wójtowa: 
-sprawa świetlicy w Wójtowie. Jedna z właścicielek proponowanych działek mówiła, 
że nikt z nią nie rozmawiał w tym temacie; 
-prosimy o umieszczenie na osiedlu w Wójtowie spowalniaczy dla poprawy  
bezpieczeństwa mieszkańców; 
 
Do punktu 9: 
Burmistrz Barczewa – Pan Lech Nitkowski: 
-roboty inwestycyjne kwalifikują się na wnioski budżetowe na 2016r. 
Mieszkańcy bloku nr 54 przy ulicy Warmińskiej mieli informację, że jeżeli znajdą się 
pieniądze to my to zrobimy w tym roku. 
-nie wiem czy należy dzwonić do Przewodniczącego Rady Miejskiej w sprawie 
załatania dziury w drodze – ulicy Wiejskiej. Czy nie można było z tym przyjść do 
Urzędu? 
-świetlica w Wójtowie – te działania  i rozmowy prowadzone są przez cały czas. 
 
Pani Paulina Zalewska-Wójcik: 
-teren pod świetlicę: tam nie posiadamy swoich gminnych gruntów. Wyłącznie są 
tam  nieruchomości prywatne. Przyjęliśmy  taką strategię „nic o Was bez Was”. 
Bez umocowań w budżecie rozmów  nie możemy prowadzić. Kilka propozycji Rady  



Sołeckiej zweryfikowaliśmy. W dniu wczorajszym wpłynął nowy wniosek. Muszę 
poznać nazwisko . 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-dla Pana Kazimierza – sprawy drogowe, oświetlenia – szukam pieniędzy. Jak będą  
środki spróbujemy kilka  takich lamp w tym roku zrobić, 
-jeżeli chodzi  o projekt e-Mocni – zrobię rozeznanie, 
-dewastacja muru, terenu przy elektrowni – zrobimy rozeznanie, 
-odwodnienie , przepust w Wipsowie – udzielimy dla Pani Wojszel odpowiedzi na 
piśmie, 
-wiaty staną do 15 sierpnia 2015r, 
-rozszerzenie terenu  spożywania alkoholu – zgodnie z prawem nie ma takiej 
możliwości. Tam jest odpowiedzialność za bezpieczeństwo, 
-wydłużenie czasu pracy Biedronki – zrobimy rozeznanie, 
-otwarcie sklepu nocnego – pewnie można to zrobić ale za zgodą mieszkańców i 
nie wiem czy jest taka potrzeba, 
-na duże inwestycje: chodniki, droga Tumiany – jest wybrany wykonawca, 
 
Pan Dariusz Jasiński: 
-przejścia – sprawdzę czy poszło pismo do GDDKIA, 
-dla pana Bonusa – spowalniacze – sprawdzę czy to już wyszło; 
 
Do punktu 10. 
 
Pan Romuald Meier – Dyrektor Zarządzający Pomorskiej Grupy Konsultingowej S.A  
przedstawił prezentację  planu gospodarki nisko-emisyjnej dla Gminy Barczewo. 
 
Rada Miejska w Barczewie  udzieliła głosu dla Pana Krzysztofa  Wołodkiewicza, 
który powiedział m.innymi: 
-od 3 lat próbuję nieskutecznie nakłonić Gminę Barczewo do sięgania po fundusze 
unijne. Zajmuję się sporządzeniem audytów. 
Pan Wołodkiewicz zaprezentował pokaz dotyczący termomodernizacji obiektów. 
 
Pani Halina Bronka: 
-wiem, że jest Pan znany w całym kraju. Wiem również, że próbował Pan 
rozmawiać z Centrum Kultury i Miejskim Zespołem Oświaty i Zdrowia. 
 
Pan Krzysztof Wołodkiewicz: 
-próbowałem spotkać się kilkakrotnie z Panią Łukowską, Panem Burmistrzem, 
Panem Jasińskim. Niestety bez skutku. Brak jest zainteresowania Barczewa tą 
sprawą. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-czy w tym czasie jak próbował się Pan kontaktować z Gminą Barczewo były  do 
wzięcia środki z RPO? 
 
Pan Wołodkiewicz: 
-środków było bardzo dużo do pozyskania na termomodernizację. Możliwości było 



bardzo dużo tylko brak było chęci. To są również pieniądze na politykę wodno-
kanalizacyjną. Trzeba mieć chęci aby to wziąć bo brać jest wart.. Niekoniecznie 
trzeba zatrudniać ludzi w Urzędzie. Można korzystać z takich firm jak moja. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-jak brakuje pieniędzy na dofinansowanie to co mogą Gminy zrobić? 
 
Pan Wołodkiewicz: 
-można to robić w ramach partnerstwa. Są różne  mechanizmy finansowania. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-nie do końca wiem czemu  ma służyć takie wystąpienie Pana i Pana Dowgiałły. 
Proszę przyjść do Gminy i ja Panu powiem jakie mamy obiekty a pan nam powie co 
Pan może zrobić dla Barczewa. Zapraszam i Pan nam złoży propozycję. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-jeśli budynki mają ogrzewanie gazowe, są docieplone – to czy mają szansę na 
dofinansowanie? 
 
Pan Wołodkiewicz: 
-oczywiście, są różne formy dofinansowania, 
 
Pan Kazimierz Kozon: 
-będąc z wizytą w Sejmie zapytałem się czy dla wsi istnieją jakieś formy 
dofinansowania do posiadanego przez nas funduszu sołeckiego. Co Pan może 
zrobić dla nas? 
 
Pan Wołodkiewicz: 
-można dostać dofinansowanie na np. odnawialne źródła ale to musi odbyć się 
przez gminę. 
 
Pan Dowgiałło: 
-czy indywidualni mieszkańcy mogą pozyskiwać środki? 
 
Pan Krzysztof  Wołodkiewicz: 
-oczywiście, że tak ale za pośrednictwem Gminy. Nie zajmuję się indywidualnym 
klientem. 
 
Pan Jarosław Bonus: 
-jak w tym wszystkim widzi Pan wsie, które są bez szans? 
 
Pan Wołodkiewicz: 
-jak Pan widzi możliwość  partnerstwa publiczno-prawnego? 
 
Pan Wołodkiewicz: 
-partnerstwo takie polega na tym , że partner bierze pożyczkę. Po 10 latach 
nowoczesna technologia pozostaje w Gminie. 
 



Pan Andrzej Moszczyński: 
-czy my mamy takie obiekty, które podlegałyby tej termomodernizacji? 
Czy my to możemy robić na obiektach zabytkowych? 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-na obiektach zabytkowych należy robić pod okiem konserwatora zabytków. Nie 
wszędzie się zakwalifikujemy. Są pewne uwarunkowania. Każdy obiekt ma być 
rozpatrywany indywidualnie. Po to robimy ten program aby można było sięgnąć po 
te środki. 
 
Pan Andrzej Maciejewski zawnioskował o zakończenie dyskusji. 
 
Rada Miejska 8 głosami „za” przyjęła wniosek. 
 
Pan Kazimierz Kozon odczytał pismo dotyczące kanalizacji, która powinna być na 
wsiach zakończona w 2015r. 
 
Pan Krzysztof Wołodkiewicz stwierdził, że zajmuje się głównie  termomodernizacją. 
 
Do punktu 11. 
 
Informację przedstawił  Pan Tomasz Piłat – Dyrektor Lokalnej Grupy Działania w 
Barczewie. 
Pan Piłat powiedział m.innymi: 
-tu jest zderzenie dwóch rzeczywistości. Dużo złego robi  promocja. Tak naprawdę 
aby coś „ugryźć” z tych nowych środków trzeba będzie  jeszcze poczekać. 
Finansowanie z RPO jest kierowane do dużych aglomeracji i dzięki temu, że Gmina 
Barczewo leży blisko Olsztyna to będzie mogła skorzystać z tych środków w 
przeciwieństwie do Gmin, które leżą dalej. Jeszcze nie jest określone jaki jest 
poziom dofinansowania. Na stronie wisi harmonogram składania wniosków i jest 
zapisane, że termin składania wniosków to m-c grudzień 2015r ale może nastąpić 
weryfikacja terminów. PROS-ument jest ogłaszany  przez WIOŚ. Mieszkańcy 
Spółdzielni mogą się starać o 40% dofinansowanie. 
 
Pani Halina Bronka: 
-słyszeliśmy to jak wyglądało zdobywanie środków od strony Urzędu; 
 
Pan Piłat: 
-z pewnością Gmina  Barczewo jest liderem w wykorzystaniu środków w grupie 
gmin należących do LGD i PORyby. Wykorzystało więcej niż mogło. 
 
Pani Małgorzata Bałusz: 
-moje Stowarzyszenie prowadzi działalność edukacyjną. Musi pozyskiwać środki, a 
to ma wpływ  na pozyskanie uczniów. Pozyskaliśmy 1 milion 300 tysięcy zł. Moje 
Stowarzyszenie nie korzystało ze środków LGD bo zwrot  finansowy następuje po  
wykonaniu zadania. 
Projekty mają  dwie wartości: 
-edukacyjną 



-pomocową. 
Te projekty są bardzo ważne. Byłam bardzo zainteresowana ta termomodernizacją 
dla mojej szkoły. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-pani Małgorzata jest szefową szkoły niepublicznej gdzie nie ma  karty nauczyciela. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-myślę, że nasi dyrektorzy szkół powinni  skorzystać z  pomocy  Pani Bałusz. 
 
Do punktu 12. 
 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej również jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych, nieobecny radny Surmański Rafał. 
 
 
Rada Miejska   j e d n o g ł o ś n i e  podjęła: 
 
 
                                    U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIII(86)15 
w sprawie ustalenia  wysokości ekwiwalentu pieniężnego  dla członków ochotniczej 
straży pożarnej uczestniczących w działaniach  ratowniczych lub szkoleniach 
pożarniczych organizowanych przez Państwową Straż Pożarną lub gminę. 
 
Do punktu 13. 
 
Wyjaśnienia przedstawiła Pani Paulina Zalewska-Wójcik – kierownik Wydz.GNR 
w Urzędzie Miejskim w Barczewie. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych jest pozytywna. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
 

                                       U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIII(87)15 

 

w sprawie nadania nazwy  drodze wewnętrznej położonej we wsi Nikielkowo. 
 
 
Do punktu 14. 
 
Wyjaśnienia do projektu uchwały przedstawiła Pani Paulina Zalewska-Wójcik. 
 



Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e  podjęła: 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr   XIII(88)15 
w sprawie  nadania  nazwy  drodze wewnętrznej  położonej  we wsi Wójtowo. 
 
Do punktu 15. 
 
Wyjaśnienia do  projektu uchwały przedstawiła Pani Ryszarda Buga. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada Miejska     j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
                                            U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr   XIII(89)15 
w sprawie utworzenia  odrębnych obwodów  głosowania w domu pomocy 
społecznej zakładzie karnym i zakładzie opieki zdrowotnej. 
 
Do punktu 16 i 17. 
 
WPF: 
 
Wyjaśnienia przedstawiła Pani Dorota Kondratowicz. 
 
Pani Krystyna Mańkowska  - opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Radni    j e d n o g ł o ś n i e  podjęli: 
 
                                               U  C  H  W  A  Ł  Ę   nr  XIII(90)15 
w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy  Barczewo na lata 
2015-2024. 
 
Zmiana budżetu: 
 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansów Publicznych jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14  radnych. 
 
Radni  j e d n o g ł o ś n i e  podjęli: 
 



                                              U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIII(91)15 
w sprawie zmiany budżetu na 2015r. 
 
 
Do punktu 18. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-dziękuję Panu Burmistrzowi za szybką reakcję. W dniu 23 czerwca 2015r 
zorganizowałem spotkanie z mieszkańcami, którzy jednogłośnie  wypowiedzieli się 
za utworzeniem budżetu obywatelskiego. Burmistrz bardzo szybko zareagował i 
napisał uchwałę. Naniosłem drobne poprawki do projektu: 
1.wnioski składać będą mogły  osoby od 13 roku życia; 
2.aby na karcie do głosowania dopisać pouczenie. 
Proponujemy również aby była podana konkretna kwota (§1 ust.2). 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
-proponuję przyjąć zasadę taką jak przy funduszach sołeckich i wówczas byłaby to 
kwota 200tysięcy zł. 
 
Pan Andrzej Maciejewski – wnioskuję o: 
1.zmianę wieku osób mogących składać wnioski i aby to był wiek  od 13 roku życia 
2.przyjąć kwotę 200 tysięcy zł. 
 
Pani Halina Bronka: 
-przyłączam się do podziękowań. Zdecydowaliśmy, że na początku będzie to kwota 
jedna dla całego miasta. Być może kwotę tę podzielimy później na osiedla. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-po co są konsultacje jeśli będzie to kwota jedna dla całego miasta? 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-szczegóły będą podane w konsultacjach. 
 
Pani Halina Bronka: 
-zdecydowaliśmy, że w tym roku będzie to przeznaczone tylko na zadania 
inwestycyjne na  wspomożenie zadań , na które pozyska się środki. 
 
Głosowanie wniosków Pana Maciejewskiego: 
 
Wniosek 1. 
 
„za” wnioskiem głosowało 11 radnych, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 
 
Wniosek 2. 
 
„za” wnioskiem  głosowali wszyscy obecni radni – 14. 
Pani Krystyna Mańkowska – opinia Komisji Finansow Publicznych jest pozytywna. 
 



Pan Andrzej Moszczyński – opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Rada Miejska  j e d n o g ł o ś n i e (14)  podjęła: 
 
                                             U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIII(92)15 
w sprawie przeprowadzenia na terenie miasta Barczewa konsultacji społecznych w 
sprawie Budżetu Obywatelskiego jako  części budżetu Gminy Barczewo na rok 
2016. 
 
 
Do punktu 19. 
Projekt uchwały w sprawie zasad  i trybu  przeprowadzania konsultacji społecznych 
z mieszkańcami Gminy Barczewo. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-wnioskuję o wykreślenie ust.5 
 
„Za” wnioskiem głosowało 13 radnych 
1 osoba wstrzymała się od głosu. 
 
Pan Andrzej Moszczyński: 
-opinia Komisji Regulaminowej jest pozytywna. 
 
Na sali obecnych jest 14 radnych. 
 
Rada   j e d n o g ł o ś n i e   podjęła: 
 
                                           U  C  H  W  A  Ł  Ę  nr  XIII(93)15 
w sprawie  określenia zasad  i trybu przeprowadzania  konsultacji społecznych z 
mieszkańcami Gminy Barczewo. 
 
Do punktu 20. 
Sprawy różne i wolne wnioski. 
 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-Pani Anna Leigh wezwała Radę  do usunięcia naruszenia prawa. Po konsultacji z 
radcą prawnym Urzędu  odpisałem dla Pani Anny, że nie widzę naruszenia 
prawa.Wówczas Pani Leigh wniosła skargę do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego. Przekroczyła jednak ustawowy termin i Sąd  wydał 
postanowienie o oddaleniu skargi. 
 
Pan Adam Dowgiałło: 
-ostatnio odbyło się Zebranie Mieszkańców Nowego Miasta, które dokonało wyboru 
Przewodniczącego Zarządu i Zarządu Osiedla „Nowe Miasto”. Jestem członkiem 
tego Zarządu. Wczoraj odbyliśmy  pierwsze spotkanie, na którym sporządziliśmy 
liste potrzeb, które złożymy do budżetu na 2016 rok. 
Dziękuję Pani Wojszel za organizację konkursu na Foto Spacer. 



 
Pan Lech Nitkowski: 
-(do Przewodniczącego Rady bardzo proszę aby wszystkie zalecenia Komisji 
trafiały na Pana ręce a Pan to skieruje do mnie. 
 
Pani Ryszarda Buga – Sekretarz Miasta: 
-do Pani Doroty Kaczorowskiej – proszę o podanie źródeł z jakich Pani korzystała 
wydając opinię w sprawie funduszy pozyskanych  przez Urząd. Na podstawie jakich 
dokumentów wydała  Pani opinię, że analiza wypadła marnie? 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-dziś wychodzę z tej sali ze złym doświadczeniem. Wygląda tak jakbyśmy nie 
pracowali, nic nie pozyskali. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-do Pani Doroty Kaczorowskiej – proszę o przekazanie takich dokumentów. 
 
Pani Dorota Kondratowicz: 
-w RPO korzystaliśmy z bardzo wielu środków. Nie wiem skąd Pan Krzysztof 
Wołodkiewicz miał takie informacje, że my nie korzystaliśmy z tych środków. 
Informacje te są błędne. 
 
Pan Lech Jan Nitkowski: 
-Urząd Marszałkowski stawia Barczewo za przykład w pozyskiwaniu , 
wykorzystywaniu i rozliczaniu środków. Nie było zwrotów. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-Pan Krzysztof występował w zakresie wykorzystania środków na 
termomodernizację. 
 
Pan Lech Nitkowski: 
-do Pani Barbary Kwapis – proszę o informację od Pana Krzysztofa Wołodkiewicza 
kiedy  nie mógł się do mnie dostać. 
 
Pani Dorota Kaczorowska: 
-zapraszam na VIII edycję  Letnich Koncertów w Ramsowie. 
 
Do punktu 21. 
 
Pan Andrzej Maciejewski: 
-w związku ze zrealizowaniem dzisiejszego porządku obrad zamykam XIII/2015 
sesję Rady Miejskiej w Barczewie. Dziękuję Państwu za udział w sesji. 
 
Protokółowała: 
Barbara Kwapis                                           Przewodniczący 
                                                                      Rady Miejskiej w Barczewie 
                                                                      Andrzej Maciejewski 
 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


